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PROTOKÓŁ NR XXVI/2017 

z XXVI zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego  

  odbytej 29 marca 2017 roku w sali sesyjnej 

Starostwa Powiatowego w Świebodzinie ul. Kolejowa 2 

 

Ad.1 

Otwarcie Sesji 
Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel o godzinie 10:00 otworzył i prowadził XXVI zwyczajną 

Sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego V kadencji. Powitał Starostę Świebodzińskiego 

Zbigniewa Szumskiego, Wicestarostę Świebodzińskiego Mieczysława Czepukowicza, 

wszystkich Radnych Powiatu, Panią Arletę Miśkiewicz Państwowego Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego w Świebodzinie, Panią Ludmiłę Janik Dyrektora Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie, Panią Dorotę Karbowiak Skarbnika Powiatu Świebodzińskiego, 

Naczelników Wydziałów, pracowników Starostwa, przedstawicieli prasy oraz wszystkie 

pozostałe osoby obecne na dzisiejszej sesji.  

Przewodniczący Rady dodał, że nad porządkiem prawnym będzie czuwać Pani Bożena 

Długosz Radca Prawny, która poinformowała o 10 minutowym spóźnieniu na sesję. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 17 radnych 

obecnych jest 16, w związku z tym Rada jest władna, aby podejmować prawomocne ustalenia 

i uchwały. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Lista obecności osób 

zaproszonych stanowi załącznik nr 2. 

 

Ad.2 

Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poinformował, że porządek obrad został przesłany 

radnym wraz z zawiadomieniem w terminie. (Zawiadomienie stanowi złącznik nr 3 do 

protokołu) Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi lub propozycje do zmiany  

przedstawionego porządku obrad.  

Na wniosek Zarządu Powiatu Starosta Zbigniew Szumski zawnioskował o wycofanie z 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie użyczenia pomieszczeń w budynku przy ul. 

Okrężnej 3 w Świebodzinie, stanowiącym własność Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 

286). Wyjaśnił, że chodzi o lokale zajmowane przez różne stowarzyszenia, realizujące po 

części nasze zadania statutowe. Zarząd ten temat chce odwlec w czasie o miesiąc, ponieważ w 

związku z realizacją dużego projektu dotyczącego tworzenia różnego rodzaju usług na rzecz 

środowiska lokalnego osób niepełnosprawnych, wykluczonych, musimy te pomieszczenia 

inaczej zagospodarować. Pojawiają się głosy, aby salę gimnastyczną wydzierżawić poprzez 

przeprowadzenie przetargu, bo jest więcej instytucji zaangażowanych. Komisja Oświaty 

zobowiązała się przeprowadzić wizję lokalną, aby zapoznać się bliżej z tym tematem i wyda 

swoją opinię w tej kwestii. Nie ma konieczności, aby się spieszyć, a jak podejmiemy uchwałę 

na te 3 lata, to trudno będzie to odkręcić. Zarząd proponuje ten projekt wycofać i wrócić do 

tematu niebawem.  

Następnie na wniosek Zarządu Powiatu Starosta Zbigniew Szumski zawnioskował o 

rozszerzenie porządku obrad o dwa projekty uchwał tj.: 

- w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo-wychowawczej Domu Dziecka Nr 6 w 

Świebodzinie ul. Jeziorowa 10 (Druk Nr 290); 

- w sprawie powierzenia Gminie Łagów wykonania zadania pn. „Remont skrzyżowania drogi 

powiatowej nr 1235F z drogą na os. Lecha w m. Łagów” (Druk Nr 291). 

  

Przewodniczący zapytał, czy są inne uwagi lub propozycje do zmiany przedstawionego 

porządku obrad. Dodał, że jeden projekt uchwały zostaje wycofany, a dwa wprowadzone do 

porządku obrad. 



BR.0002.2.4.2017.AK 

_________________________________________________________________________________ 
PROTOKÓŁ NR XXVI/2017 z XXVI zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego odbytej dnia 29 marca 

2017 roku w siedzibie Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, ul. Kolejowa 2 
Strona 2 z 17 

 

Innych wniosków i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel 

poddał pod głosowanie propozycję dotyczącą wycofania z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie użyczenia pomieszczeń w budynku przy ul. Okrężnej 3 w Świebodzinie, 

stanowiącym własność Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 286). 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę na wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie użyczenia pomieszczeń w budynku przy ul. Okrężnej 3 w Świebodzinie, 

stanowiącym własność Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 286). 

Wycofany projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poddał pod głosowanie propozycję dotyczącą 

wprowadzenia do porządku obrad ww. dwóch projektów uchwał. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów 

uchwał tj.: 

- w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo-wychowawczej Domu Dziecka Nr 6 w 

Świebodzinie ul. Jeziorowa 10 (Druk Nr 290); 

- w sprawie powierzenia Gminie Łagów wykonania zadania pn. „Remont skrzyżowania 

drogi powiatowej nr 1235F z drogą na os. Lecha w m. Łagów” (Druk Nr 291). 

 

W dalszej części obrad Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel odczytał porządek obrad z 

wprowadzonymi zmianami, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

 Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz) przyjęła następujący porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 289). 

4.Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

5.Ocena stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej w Powiecie Świebodzińskim za rok 

2016 (Druk Nr 282) wraz z oceną stanu sanitarnego obiektów nadzorowanych przez 

Lubuskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Gorzowie Wlkp. na 

terenie Powiatu Świebodzińskiego za 2016 rok (Druk Nr 278). 

6.Informacja na temat bieżącego utrzymania dróg powiatowych w okresie zimowym, stanu 

dróg powiatowych, stanu bezpieczeństwa na drogach powiatu oraz plan realizacji zadań 

drogowych w 2017 roku (Druk Nr 283). 

7.Podjęcie uchwał: 

1/w sprawie określenia zadań i wysokości środków na te zadania z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do realizacji w 2017r. (Druk Nr 279); 

2/w sprawie nadania Statutu Domu Pomocy Społecznej w Toporowie (Druk Nr 280); 

3/w sprawie dostosowania sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych na 

terenie Powiatu Świebodzińskiego do nowego ustroju szkolnego (Druk Nr 284); 

4/w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z kompleksu 

boisk sportowych „Moje Boisko – Orlik 2012” przy Powiatowym Zespole Szkół 

Technicznych i Zawodowych w Świebodzinie i Publicznej Szkole Podstawowej nr 7 im. 

Janusza Korczaka w Świebodzinie (Druk Nr 285); 

5/w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo-wychowawczej Domu Dziecka Nr 6 w 

Świebodzinie ul. Jeziorowa 10 (Druk Nr 290); 



BR.0002.2.4.2017.AK 

_________________________________________________________________________________ 
PROTOKÓŁ NR XXVI/2017 z XXVI zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego odbytej dnia 29 marca 

2017 roku w siedzibie Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, ul. Kolejowa 2 
Strona 3 z 17 

6/w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 

287); 

7/w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 

2017-2028 (Druk Nr 288); 

 8/ w sprawie powierzenia Gminie Łagów wykonania zadania pn. „Remont skrzyżowania 

drogi powiatowej nr 1235F z drogą na os. Lecha w m. Łagów” (Druk Nr 291). 

8.Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

9.Przyjęcie protokołu obrad z sesji Rady Powiatu w dniu 28.02.2017r. 

10.Oświadczenia radnych. 

11.Sprawy różne: 

12.Zamknięcie Sesji. 

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że informację z działalności 

Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 289), radni otrzymali wraz 

zawiadomieniem. (Informacja stanowi złącznik nr 5 do protokołu). Następnie Przewodniczący 

Rady poprosił o zabranie głosu Pana Zbigniewa Szumskiego Starostę Świebodzińskiego. 

 

Starosta Zbigniew Szumski wyjaśnił, że wyjaśnił, że jeśli będą pytania do druku 289, to 

udzieli wyjaśnień.  Dodał, że Zarząd odbył w dniu dzisiejszym posiedzenie, na którym zostały 

skierowane na sesję projekty uchwał w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo-

wychowawczej Domu Dziecka Nr 6 w Świebodzinie ul. Jeziorowa 10 oraz w sprawie 

powierzenia Gminie Łagów wykonania zadania pn. „Remont skrzyżowania drogi powiatowej 

nr 1235F z drogą na os. Lecha w m. Łagów”. Na wniosek dyrektora DPS Glińsk zmieniono 

regulamin organizacyjny tej jednostki - stworzenie jednego stanowiska administracyjnego. 

Pani Dyrektor uznała, że takie stanowisko jest potrzebne i pieniądze są zabezpieczone w 

budżecie na ten cel. Zarząd wyraził zgodę. Na wniosek Burmistrza Zbąszynka uzgodniono w 

całości miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla terenów przemysłowych na 

terenie Chlastawy. Dotyczy to nowych tematów inwestycyjnych realizowanych przez IKEA. 

Zmieniono regulamin organizacyjny Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, tworząc 

stanowisko Zastępcy Naczelnika Wydziału BOŚ. Zatwierdzono skład 12 –osobowej komisji 

w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia postępowania konkursowego 

na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Świebodzinie. Na wniosek 

Dyrektora PZSTiZ wyrażono zgodę na utworzenie nowego kierunku kształcenia – logistyk, 

już w nowej Szkole Branżowej I Stopnia.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania do 

przedstawionej informacji z działalności Zarządu Powiatu?  

 

Radny Mirosław Algierski – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Wspomniał Pan o 

szkołach i 12-osobowym składzie komisji konkursowej, która będzie nadzorowała wybór 

dyrektora ZSO w Świebodzinie. W drugim akapicie mamy zapis, że do wczoraj upłynął 

termin składania ofert na to stanowisko. Mam pytanie. Jakie oferty zostały złożone i ile? 

Pytanie nr 2. Czy, 3-osobowy skład z pośród Zarządu, brał udział w poprzednich komisjach 

konkursowych wyboru na dyrektora?  

 

Starosta Zbigniew Szumski wyjaśnił, że jeśli chodzi o ilość ofert, to jeszcze istnieje możliwość 

złożenia, czyli wysyłka. Ilości jeszcze nie znamy. Jeśli chodzi o kwestię, kto brał udział w 

poprzednich konkursach. Pan Alojzy Jokiel brał udział, Pan Szymon Pyrcz nie i ja też nie.  
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Więcej pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 4 

porządku obrad tj. wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

 

Ad.4 
Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, kto w tym punkcie chciałby zabrać głos i udzielał 

głosu wg kolejności zgłoszeń.   

 

Radny Kazimierz Krajczyński – Panie Przewodniczący! Rok temu składałem interpelację dot. 

nielegalnego postawienia przystanku autobusowego w Sieniawie, gdzie doszło do kolizji. Do 

dnia dzisiejszego nie ma żadnych efektów. 8 marca 2017r. autobus przywożący dzieci, które 

wysiadały, o mały „włos”, kierowca piratujący z naprzeciwka, doprowadziłby do 

nieszczęścia. W imieniu Rady Sołeckiej i Radnych Sieniawy prosimy o skierowanie tej 

sprawy do Komisji Bezpieczeństwa. Usytuowanie tego przystanku stwarza zagrożenie – 10m 

od skrzyżowania z drogą i na przejściu dla pieszych z chodnika lewej strony na prawą, 

uważam to za paradoks. Druga interpelacja dotyczy dziur w jezdni naprzeciwko dwóch 

domków, które znajdują się pomiędzy osiedlem – wioską, a kopalnią. Dziury mają rozmiarów 

2m x 1,5m. Jadąc nocą można zgubić zawieszenie lub koło, a jak popada deszcz, to ich nie 

widać, bo są wypełnione wodą. Zwracam się do Pani Naczelnik DG o załatanie tych dziur. 

Brygada remontowa mogłaby zafrezować te dwa miejsca. Dziękuję. 

 

Radny Mirosław Algierski – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Moja interpelacja 

dotyczy ochrony kasztanowców na terenie miasta Świebodzin. W zeszłym roku zrobiliśmy 

lepowanie pni drzew tych. Ono w jakiś sposób przyczynia się do niszczenia tej szrotówki. 

Mam prośbę, aby w tym roku znowu powtórzyć i dbać o każde drzewo. Dlatego wszystkie, 

które znajdują się na naszym terenie, powinniśmy podjąć taką ochronę. Propozycja, aby 

wykonać to jak najtaniej, kosztem naszym, czyli nasz wydział dróg ma bardzo dobrą załogę, 

można by było zrobić to jednego dnia i byłoby bardzo dobrze. Drugie pytanie dotyczy 

wycinki drzew w ciągu ul. Sulechowskiej związanej z inwestycją. Ja proponowałem i 

prosiłem o to, żeby ewentualnie rozpatrzyć następującą rzecz. Na pewno jest decyzja 

konserwatora lub innego, o obowiązku nasadzenia drzew, które zostały wycięte. 

Rekompensaty, czyli wycinamy i rekompensujemy nasadzeniem nowych drzew. Czy mamy to 

zaplanowane i wnioskowałem o to, aby były drzewa kilkuletnie. Trzecie pytanie dotyczy 

rozbiórki dworca PKP w Świebodzinie. W zamian ma powstać dworzec kontenerowy.  

 

Przewodniczący Rady – Na pewno PKS, a nie PKP. 

 

Radny Mirosław Algierski – PKS? To, chwała im za to. Jeśli była mowa o dworcu PKP i była 

mowa o remontowaniu. Panie Starosto! Ja bym podjął działania i wnioskuję do Zarządu o 

podjęcie rozmowy z Zarządem PKP, aby być z nimi na bieżąco, żeby można było wiedzieć, 

jak oni będą robić to za 5 - 8 lat, żeby oni to zrobili. Mamy 25-30 lecie rozmów na temat 

dworca PKP w Świebodzinie i chwalić, że to jest. Jeśli mają zrobić renowację dworca w 

Babimoście to chwalić, że go wybrali. Nasz nie jest gorszy, ze względu na komunikację i 

ilość obsługiwanych pasażerów. Proszę być na bieżąco i nawiązywać kontakt, iść w stronę 

remontów. Następna interpelacja, dotyczy badań naszego województwa w kwestii 

zanieczyszczenia powietrza. Mieliśmy informację, że najbliższy punkt pomiaru 

zanieczyszczeń powietrza jest w Sulęcinie.  Sugeruję, że zima się skończyła, mniej jest 

oparów i dymu. Wnioskuję do Zarządu, aby wystąpił do WIOŚ o rozważenie takiej 

propozycji, aby na terenie Świebodzina zrobić punkt monitorowania zanieczyszczeń 

powietrza.  Byłby to dodatkowy punkt w województwie i mielibyśmy, to u siebie. My 

bazujemy na pomiarach zrobionych okazjonalnie, albo na tym, który przyjedzie z Sulęcina. 

Jest moment, gdzie w mieście palą śmieci i odczuwam to na sobie. Wszyscy zostają 
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rozgrzeszeni z systemu monitorowania. Prośba, aby wystąpić i mielibyśmy źródło, jakie u nas 

jest zanieczyszczenie. Dziękuję! 

 

Radna Urszula Miara – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! W dwóch sprawach będę 

interpelowała. Pierwsza sprawa, to jakość przejść dla pieszych na terenie Świebodzina. 

Przejścia są niewidoczne, pasów nie widać, ktoś z kierowców nowych nie jest zorientowany, 

gdzie jest to przejście i może dojść do tragedii. Druga sprawa, to słynne gawrony w parku. Z 

nimi się nie uporamy, ale chodzi o cmentarz. Jakiś czas był spokój, z tym ptactwem na 

cmentarzu, bo była stosowna pielęgnacja, odpowiednie przycinanie drzew w odpowiednim 

czasie. W Internecie poszukałam, jak sobie radzą inne miasta i bardzo ciekawą informację 

wyczytałam i podaję to, jako sugestię. Wprowadzono sporą ilość wiewiórek na dany obszar. 

Wiewiórki bardzo dobrze sobie radzą z tymi gawronami.  

 

Przewodniczący Rady – Nawiązując do tego, o czym, mówiła Pani Ula, w którymś z miast 

wynajęto czeskie sokoły.  

 

Radna Urszula Miara – To jest droga inwestycja.  

 

Radna Elżbieta Dziuba Klebieko – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Jedna sprawa. 

Ostatnio mieliśmy Komisję Rewizyjną w DPS Glińsk. Dojazd do tego DPS-u jest tragiczny, 

same dziury w jezdni. Zakupiono nowy samochód. Częste są wyjazdy i szkoda, aby 

eksploatował się na takiej drodze. W ciągu dnia, jak jest dobra widoczność, można jechać 

zygzakiem, omijając je. W porze wieczorowej, jest tragicznie. Prosiłabym, aby uzupełnić te 

dziury na odcinku drogi – wjazd do Glińska i dojazd do DPS-u, bo można urwać koło. 

Dziękuję! 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są jeszcze chętni Radni do zabrania głosu w 

tym punkcie? Dodał, że zgodnie ze statutem powiatu w tym punkcie również mogą zabrać 

głos osoby spoza Rady.  

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel 

poinformował, że odpowiedzi zostaną udzielone w pkt.8 zgodnie z porządkiem obrad i 

przeszedł do pkt. 5. 

 

W międzyczasie przybyła na sesję Pani Mecenas Bożena Długosz. 

 

Ad.5 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że ocenę stanu sanitarnego i 

sytuacji epidemiologicznej w Powiecie Świebodzińskim za rok 2016 (Druk Nr 282) 

(załącznik nr 6) wraz z oceną stanu sanitarnego obiektów nadzorowanych przez Lubuskiego 

Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Gorzowie Wlkp. na terenie Powiatu 

Świebodzińskiego za 2016 rok (Druk Nr 278) (załącznik nr 7) radni otrzymali wraz 

zawiadomieniem. Były one również przedmiotem obrad poszczególnych Komisji stałych 

Rady Powiatu Świebodzińskiego.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poprosił Panią Arletę Miśkiewicz Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego o krótkie przedstawienie tej oceny. 

 

Pani Arleta Miśkiewicz Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Świebodzinie 

przedstawiła ocenę stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej w Powiecie 

Świebodzińskim za rok 2016 wraz z oceną stanu sanitarnego obiektów nadzorowanych przez 

Lubuskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Gorzowie Wlkp. na 
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terenie Powiatu Świebodzińskiego za 2016 rok w formie prezentacji, zgodnie z załącznikiem 

nr 8 do protokołu. Następnie poprosiła o pytania i wnioski.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel przywitał przybyłego na sesję Radnego Sejmiku 

Województwa Lubuskiego Pana Tomasza Możejko. Następnie ogłosił 10 minutową przerwę.  

 

Po przerwie o godz. 11.55 Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady. Przewodniczący 

Rady Powiatu Alojzy Jokiel stwierdził, że na sali obecnych jest 16 radnych, w związku z tym 

Rada jest władna, aby podejmować prawomocne uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, sugestie lub uwagi do 

omówionych przez Panią Arletę Miśkiewicz sprawozdań.  

 

Radny Mirosław Algierski – Przedstawiony przez Panią Dyrektor materiał jest obszerny, 

dobry. Jestem zadowolony z przestawienia materiału, że na końcu każdego działu, były 

wnioski. Jest to wskazówka, co jeszcze trzeba zrobić i w jakim czasie. Dziękuję bardzo, za tak 

obszerny i wyczerpujący materiał. Kilka refleksji na temat pracy stacji. Pani Dyrektor 

powiedziała o statystykach, ja jestem pełen uznania i prawie 5 decyzji średnio dziennie, musi 

wydać stacja. Jest to duża praca administracyjna, pracochłonna. Pełen podziwu jestem, że to 

jest tak realizowane. Trzecia sprawa, która nasuwa mi się ze spotkaniami z wyborcami, to 

kontrole przeprowadzane przez inspektorów w terenie. Ci inspektorzy nazywając po imieniu 

są normalni. Nie ma wydziwiania, nie szukają dziury w całym. Wykonują to dobrze, znając 

materiał sprawy. Przy ustaleniach i wydawanych decyzjach, jest dyskusja. Jest zrozumienie 

pracowników. Pracownicy są obsadzeni w realiach. Sprawa, o której Pani Dyrektor mówiła, 

to o higienie komunalnej i przypadku w Świebodzinie na Placu Jana Pawła II, od kilku lat 

wszyscy borykali się z problemem higieny komunalnej w mieszkaniu pewnego delikwenta. 

Sprawa się rozwiązała, bo ten człowiek, w tym mieszkaniu zmarł. Wszyscy odetchnęli z ulgą. 

Sprawa będzie niedługo zakończona. Szczepienia ochronne dla dzieci, wspominała Pani, że 

rośnie od kilku lat ilość dzieci, które nie są poddawane obowiązkowym szczepieniom. Jest to 

niedobry objaw, zły objaw i na spotkaniach, które miałem, rodzice zgłaszają, że jak dziecka 

nie zaszczepią, to później wszyscy musimy płacić za leczenie. Taka jest kolej losu. 

Świadomość, tych ludzi, którzy nie podejmują tego szczepienia, jest niewłaściwa. Nie ma 

badań, że te szczepienia szkodzą. Państwo, później musicie wydawać decyzje, tłumaczyć i 

wszystko jest skomplikowane. Ze statystyk, jakie Pani przedstawiała, jest duże ryzyko 

zachorowania. 40 %, to dużo.  Świebodzin, w jakiś sposób jest narażony na te choroby, które 

nie powinny istnieć, ale są. Oceniam, że materiał był bardzo dobry, wyczerpujący, dla 

każdego, kto chce znaleźć informację na temat stanu sanitarnego, w tych materiałach, które 

otrzymaliśmy, może znaleźć. Uwag nie mam. Dziękuję. 

 

Radny Kazimierz Krajczyński - Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Sprawozdanie Pani 

Dyrektor, było bardzo szczegółowe, dokładne, dużo pracy włożonej. Pani Dyrektor 

wspomniała, że kontrolowane były jednostki służby zdrowia. Dam, taki przykład. Często 

jestem w Świebodzinie na SOR-e z pacjentem. Co mnie zadziwia? Przywożą nietrzeźwych 

ludzi, którzy się awanturują. I to mnie zakrawa na nieszczęście. Podjeżdża radiowóz policyjny 

i odwozi takiego delikwenta do domu. Dlaczego taki człowiek jest przywożony do szpitala? 

Niech od razu do domu odwiozą! To jest skandal! Pacjenci, czekają w kolejce kilka godzin, a 

takiego delikwenta przywożą i w pierwszej kolejności jest badany. Sanepid ze szpitalem 

powinien coś w tej kwestii zrobić. Dziękuję. 

 

Radna Jolanta Starzewska – Sprawozdanie było dokładne i szczegółowe. Pani Dyrektor 

zapomniała o jednej jeszcze sferze, w której działa bardzo aktywnie, za co chciałam 
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podziękować. Jest to współpraca z Lubuskim Wojewódzkim Związkiem Kółek i Organizacji 

Rolniczych. Pani Dyrektor przeprowadza szkolenia dla Kół Gospodyń Wiejskich, dotyczące 

higieny pracy, przygotowania żywności. Robi to przez cały rok według konkretnego planu, za 

co szczególnie dziękuję. 

 

Pani Arleta Miśkiewicz Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Świebodzinie wyjaśniła 

kwestię dotyczącą, z czy policja musi zawieść na SOR, czy nie? Ja nie mam wpływu na to, 

ale wiem z innych źródeł, że taka procedura jest i muszą się jej trzymać. Każdy zatrzymany, a 

szczególnie pod wpływem alkoholu, musi być zbadany, ponieważ nie można dopuścić do 

tego, że odwieziony do domu lub na komendę – zejdzie. Ja, tym się nie zajmuję, ale mam taką 

wiedzę. Jeśli chodzi o tzw. SOR, ten problem jest tak widoczny z tego powodu, że to miejsce 

w naszym szpitalu nie jest dostosowane funkcjonalnie do swojej roli. Państwo pamiętają, że 

wydałam decyzję na zorganizowanie izby przyjęć. To, że izba przyjęć i poradnie są w jednym 

korytarzu, to jest niezgodne z rozporządzeniem. Pomijając nasze odczucia, bezpieczeństwo 

pacjentów, komfort pracy lekarzy, gdzie opiekują się umierającym pacjentem na SOR-e. Te 

dwie sfery nie powinny funkcjonować w jednym pomieszczeniu. W tej chwili nie ma takich 

możliwości lokalowych, żeby szpital to przeskoczył. Izba przyjęć, gdzie przyjmuje się 

pacjentów do szpitala programowo ze skierowaniem, musi być oddzielone od SOR, gdzie 

udziela się pomocy w sytuacji zagrożenia życia, gdzie obserwuje się pacjenta. Podobnie, 

gdyby szpital miał zaplecze lokalowe, to zorganizowałby gabinet, gdzie przyjmowałby tylko 

pacjentów problemowych. To jest jedna sprawa, jeśli chodzi o organizację szpitala. Druga 

sprawa, to taka, gdy przybył Pan to tego szpitala zasięgnąć porady lekarskiej w ramach POZ-

u, to nie powinno być to w tym miejscu. Poradnie do przyjmowania pacjentów są 

zatwierdzone na I piętrze, przygotowane są gabinety. Z przyczyn organizacyjnych, jak Pani 

Prezes tłumaczy, odbywa się to w tym jednym miejscu. Już trzy elementy mamy w jednym 

miejscu, które powinny być rozdzielone. To jest odpowiedź. Gdybyśmy mieli w tym szpitalu, 

tyle pomieszczeń, lekarzy i pielęgniarek, które by mogły obsłużyć, te 3 miejsca odrębnie, nie 

mieliśmy by tego problemu.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – SOR, nie jest izbą wytrzeźwień, gdzie młoda mamusia 

przychodzi z małym dzieciaczkiem.  

 

Pani Arleta Miśkiewicz Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Świebodzinie wyjaśniła, 

że Pani Prezes zorganizowała i ma podpisaną umowę na opiekę po 18:00. Nigdzie w Powiecie 

nie można zasięgnąć porady lekarskiej po godz.18:00, tylko w Nowym Szpitalu. POZ-y 

zostały odpowiednio zaopiniowane, tylko w innym miejscu. Stąd tu, nasze kontrowersje.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – Przepraszam, ja nie zgadzam się z takim stwierdzeniem dlatego, 

że w tej chwili jest wylewanie całego kubła do szpitala. Może zastanówmy się, kto tak 

naprawdę powinien się zajmować tymi dzieciakami po godz.18:00? Jeśli istnieje w 99% 

prywatyzowana służba p.n.: podstawową służbą zdrowotną – lekarz rodzinny, to ile jeszcze 

lat będzie się chronić w tym kraju jedną sferę lekarską, która jest prawie w całości zapisana 

do Porozumienia Zielonogórskiego i narzuca kolejnym Ministrom Zdrowia warunki 

funkcjonowania? Po godz.18:00 jest koniec dostania się do jakiegokolwiek lekarza, w sobotę 

też. Wszyscy zjawiają się na SOR-e. Wtedy mamy polkę. Wszyscy zjeżdżają się po 19:00 z 

dzieciakami, na to zwożeni są pod wpływem alkoholu ludzie. Wychodzi na to, że szpital ma 

niepoukładane. Ma coś być robione, jeśli chodzi o tą opiekę POZ-u na SOR-ach za nowego 

ministra, ale czekamy, kiedy to wejdzie w życie.  

 

Pani Arleta Miśkiewicz Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Świebodzinie – Panie 

Starosto! Chcę dodać, że szpital ma tylko umowę z NFZ na świadczenie tych usług. I tylko 
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tam są świadczone usługi w ramach POZ-u. Ja tylko tyle przedstawiam, dlaczego tak się 

dzieje. A, że mało jest miejsca, i jest to niefunkcjonalne i stąd te różne problemy będą się 

nasilać i narastać. Jak Pan mówi, że dużo osób przychodzi do POZ-u, blokując 

funkcjonowanie SOR-u, izby przyjęć, takich zdarzeń losowych i interwencyjnych, od tego 

jest szpital, aby takie sprawy tam trafiały. Nie zależy to od mojej opinii, ale w tym szpitalu 

tak to jest zorganizowane. Ja, nie decyduję, jaka tam działalność jest prowadzona.  

 

Radna Urszula Miara – Ja stonuję te dyskusje. Proszę Państwa! Szpital jakikolwiek zysk 

wypracuje, wszystko jest przeznaczane na polepszenie warunków obsługi pacjenta i pracy 

personelu. Brane są na ten cel bardzo duże pożyczki. W tej chwili sytuacja się normalizuje. 

Zostanie w tej chwili wyprowadzony szereg przyjęć z tych gabinetów, co Państwo mówicie, 

w okolicach rentgena, z racji, że poradnia chirurgiczna została stworzona w warunkach 

komfortowych dla pacjenta i personelu. Będzie wszystko unormowane, gabinety będą 

zrobione. Proszę Państwa! Złymi językami można zrobić to, co w dzisiejszej gazecie jest 

napisane w Gazecie Prawnej, dziękuje koledze Algierskiemu, który ten artykuł mi przekazał. 

Statystyka jest mi znana, ponieważ jako wolontariuszka muszę mieć odpowiednie 

przeszkolenie, żeby nie zrobić pacjentowi krzywdy i sobie. Proszę Państwa! Jest tu napisane, 

że w hospicjach trzeba czekać długie kolejki i te placówki balansują na granicy bankructwa. 

Proszę Państwa! W Świebodzinie mamy unormowaną sytuację w tym zakresie, dzięki temu, 

zamiast narzekać i złe języki strzępić, to odpowiednie osoby uhonorowane złotą tarczą, to jest 

Pani Dyrektor Kwiatek, dr Kołakowska-Korcz. W tym kierunku idźmy. A nie wzajemnie 

sobie udowadniali, ze jest papier, termin, procedura. Lepiej powiedzieć dziękuję, przepraszam 

i w swoją pierś uderzyć, a nie bez przerwy pisać w tym chorym internecie – umieralnia! Ja 

tego nie mogę słuchać! Do tego stopnia nie ma lekarzy, że z Koszalina przyjechał lekarz i 15 

minut przed dyżurem – umarł! Dobrze, że nie na dyżurze, z przemęczenia! Proszę czasami 

ważyć słowo, empatycznie się zachowywać i pomagać. Do końca miesiąca zostanie 

rozstrzygnięty kontrakt na drugie Hospicjum Domowe – na opiekę długoterminową, w tym, 

także Pani dr Kołakowska chce objąć dzieci, więc sytuacje pewne się unormują. Im 

spokojniej, tym dalej. Naprawdę stworzą społeczeństwo obywatelskie w zakresie opieki około 

zdrowotnej. Mamy w Powiecie Świebodzińskim święty spokój. To, co teraz, co Pan 

Kazimierz powiedział, to jest nic w porównaniu, co mieliśmy przedtem, jak nie było 

noclegowni, jak nie było pastora, który naprawdę potrafi w dzień i w nocy być do dyspozycji 

tych ludzi. Stworzył wolontariat. Mój telefon jest 24h na dobę do dyspozycji. Jest Pani 

Dyrektor Sanepidu, która nie szleje, nie wariuje, tylko spokojnie podchodzi do tematu  wielu 

z Państwa, że się tam gdzieś odezwie! Można zostawić swoje pieniądze, swoje życie, swoje 

zdrowie i zawsze ktoś będzie uważał, że: czy ta Miara, czy dyrektor, czy dyrektor szpitala, 

jest be! Trudno, wszystkim nie dogodzimy! Dziękuję! 

   

Starosta Zbigniew Szumski – Na koniec chciałbym podziękować za współpracę. Ja mam 

trochę inne odczucia, jeśli chodzi o odbiór społeczny, co Panie robicie. U mnie jest wiele 

interwencji przede wszystkim interwencji od przedsiębiorców. Skarżą się na to, że mają 

kłopoty z Sanepidem, bo taki przepis, o którym Pani tak symptomatycznie stwierdziła, że 

ludzie zaczynają działalność gospodarczą nie mając pieniędzy. Ludzie zaczynają działalność 

gospodarczą po to, aby pieniądze mieć. W początkowym okresie potrzeba takiego 

wzajemnego dialogu i współpracy, żeby to wszystko ruszyło. Jest to ciężka służba i tu nie 

należy się spodziewać tego, że zmieni się społeczny odbiór tej służby. Taki jest jej charakter. 

Jeśli wpłyną, oprócz tych złych ocen, czasami jest to w naturze ludzkiej, one tkwią. Takie 

sygnały, o których mówił Radny Algierski, to dobrze, mimo wszystko znaleźć pójście do 

przodu. Ciężka służba, ja nie zazdroszczę ani Pani, ani osobom, które muszą się borykać teraz 

z różnymi problemami. Powiedziała Pani o terminie dostosowania szpitala. Tego się nie chce 

słuchać! O terminach dostosowawczych szpitali? Do czego? Do standardów, jakich teraz? 
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Unijnych, niemieckich, rumuńskich? Jak słyszę standaryzacja szpitali w momencie, kiedy 

poziom zadłużenia placówek szpitalnych jest, jaki jest, co się pojawi ekipa, to ma nowy 

pomysł na organizację szpitalnictwa. Jest to bardzo trudny problem. Dobrze, że ten sanepid 

został tu, w Świebodzinie. Jednak jest bliżej, jeśli są jakieś zwarcia i problemy, to załatwić z 

ludźmi, z którymi się spotykamy na ulicy, niż z kimś obcym. Nas służby kontrolują 

Wojewódzkie i nie ma większych problemów. Sytuacje są, jakie są. Wiele zaniedbań jest 

wynikających z sytuacji finansowej. To jest naturalna rzecz i naturalny proces rozwoju. Jeśli 

są sytuacje wynikające ze sposobu zarządzania, to jest już inna sprawa, jak wytyka je sanepid, 

to ok! Bardzo dziękuję Pani Dyrektor. Pani Dyrektor bardzo aktywnie włącza się w tematy w 

szeroko rozumianego zarządzania kryzysowego, bo z WEXPOL-em się uciszyło. Pojawił się 

nowy właściciel, który ma bardzo dużą wyobraźnię w funkcjonowaniu w sferze gospodarczej. 

Monitorujemy ten temat, aby ta sprawa się nie wymknęła spod kontroli. Jest duży znak 

zapytania, co dalej! Dziękuję bardzo i życzę udanego roku.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel podziękował Pani Arlecie Miśkiewicz za udział 

w sesji i przygotowanie bardzo szczegółowej i merytorycznie dobrej informacji i stwierdził, 

że ocena stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej w Powiecie Świebodzińskim za rok 

2016 wraz z oceną stanu sanitarnego obiektów nadzorowanych przez Lubuskiego 

Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Gorzowie Wlkp. na terenie Powiatu 

Świebodzińskiego za 2016r. została przez Radę Powiatu przyjęta.  

 

Ad.6 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że informacja na temat bieżącego 

utrzymania dróg powiatowych w okresie zimowym, stanu dróg powiatowych, stanu 

bezpieczeństwa na drogach powiatu oraz plan realizacji zadań drogowych w 2017 roku (Druk 

Nr 283) (załącznik nr 9) została przesłana wraz z materiałami na sesję. Była ona przedmiotem 

obrad Komisji stałych Rady Powiatu Świebodzińskiego.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poprosił Panią Marzenę Kościukiewicz 

Naczelnika Wydziału DG o przedstawienie tej informacji.  

 

Pani Marzena Kościukiewicz Naczelnik Wydziału DG przedstawiła sprawozdanie na temat 

bieżącego utrzymania dróg powiatowych w okresie zimowym, stanu dróg powiatowych, stanu 

bezpieczeństwa na drogach powiatu oraz plan realizacji zadań drogowych w 2017 roku w 

formie prezentacji zgodnie z załącznikiem nr 10 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, sugestie lub uwagi do w/w 

sprawozdania.  

 

Radna Alicja Hoppen – Anyszko – Proszę Państwa! Mam dwie sprawy. Jedna dotyczy 

bieżącego utrzymania dróg powiatowych, chodzi o pobocza dróg i ich oranie przez rolników. 

Mam dużo zgłoszeń na sesji, żeby podjąć działania ze strony powiatu – 95 dróg, to są drogi 

pozamiejskie. Dróg poza miastem jest najwięcej w Gminie Skąpe. Rolnicy orzą pobocza i tym 

zaburzają gospodarkę wodną na drogach. Proszę o zainteresowanie się tym tematem. Było 

zgłaszane, jest to istotna sprawa. W przypadku tych węższych dróg, jest problem w minięciu 

aut. Nie ma tam pobocza i są poorane odcinki drogi. Druga sprawa dotyczy planowanych 

inwestycji na przyszłe lata – chodzi o „Schetynówki”. Mam wiedzę i Państwo też, że na 

półkach w wydziale DG leżą dokumentacje drogowe, przygotowane dużo wcześniej, na drogi, 

które na tamten czas, uznaliśmy za priorytetowe. Jedna z tych dokumentacji jest potężną 

dokumentacją, która wiedzie na stronę Łagowa i Krosna Odrz. Te drogi zostały w swoim 

czasie wpisane w poprzednich latach, w dużą sieć inwestycji planowanych do zrealizowania – 
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był to duży program wojewódzki, gdzie ta droga została wpisana, była akceptacja, ale 

program nie został zrealizowany i upadło. Dokumentacje leżą, ogromne pieniądze zostały 

zainwestowane. Chciałam zaapelować do Państwa, żeby spojrzeć na tą dokumentację.  Są tam 

odcinki dróg w katastrofalnym stanie.  Ja składam wniosek o zainteresowanie się odcinkiem 

Rokitnica – Węgrzynice. Ta droga jest jedną z tych najgorszych w naszym Powiecie. Na 

pewno, każdy się odezwie, powie, że widział gorszą. Jest jedną z najgorszych w powiecie. 

Tam jest katastrofalne pobocze. Są odcinki, gdzie nie można się wyminąć – trzeba się 

zatrzymać. Dokumentacja na te drogi jest zrobiona. Są to 3 km drogi tylko. Moja prośba jest 

taka, żeby zaplanować ten odcinek do przyszłych „Schetynówek”. Wiem, że już jedna 

inwestycja ze strony powiatu zaklepana, której nie planowaliśmy wcześniej. Jest jak, jest. 

Apeluję do Państwa, żeby przyjrzeć się tym dokumentacjom, które są już zrobione, które leżą. 

Po kawałeczku, te dokumentacje aktualizować i o te drogi zabiegać. Możemy generalnie, jako 

powiat złożyć tylko dwa wnioski. Wnioskuję o tą drogę. Dziękuję! 

 

Wicestarosta Mieczysław Czepukowicz – Proszę Państwa! Jak sami wiecie z tej prezentacji i z 

swego uczestnictwa w tych drogach powiatowych, stan jest tragiczny. Padła propozycja ze 

strony Pani Radnej, w tym roku odwiedziłem tą drogę 3 krotnie. Jest to droga, która się 

kwalifikuje do remontu, ale takich odcinków dróg, nie tylko w Gminie Skąpe, ale też w 

Gminie Szczaniec, Łagów i Świebodzinie jest więcej. Na pewno będzie to trudna decyzja. 

Mam związane ręce. Środki finansowe są znikome. Będziemy musieli podjąć decyzje, 

odnośnie wzięcia z programu pn.: „Program odnowy dróg gminnych i powiatowych”. 

Monituję i deklaruję, że jeśli dany samorząd, czy gmina będzie brała udział w 

współfinansowaniu, to będzie brana pod uwagę. My nie jesteśmy w stanie udźwignąć tego, 

gdzie finanse mamy ograniczone. Odniosę się do utrzymania dróg. Po okresie zimowym w 

Powiecie Świebodzińskim, ale i w innych powiatach, stan dróg uległ pogorszeniu. Zima dała 

nam się we znaki. Pani Naczelnik rano nie wie, w która stronę jechać łatając wszystkie 

dziury, a zgłoszeń jest dużo. Nasze możliwości są ograniczone. Masę, którą dysponujemy, też 

mamy na wykończeniu. Dziury dalej zostały i dalej się pokazują. Mój apel jest taki, że nie 

jestem w stanie wszystkich dziur załatać. Mniejsze dziury nie zostaną załatane, większe, jak 

zgłaszał Pan Kazimierz – tak. Masa na zimno była wykonana doraźnie na kilka dni. Masa na 

gorąco ma trwałość i łatane są duże dziury. Będziemy w tym kierunku szli. Dziękuję! 

 

Radna Alicja Hoppen – Anyszko – Pomysł teraz mi się nasunął odnośnie tych rolników i tego 

orania. Wiem od mieszkańców, że Ci rolnicy, którzy są niereformowalni, mimo zwracania 

uwagi, dalej orzą, to może ukarzmy ich za zajęcie pasa. Nie wiem, czy są prawne możliwości, 

ale przestali by orać, bo to utrudnia i stwarza zagrożenie. Wracając do inwestycji, tak dużo 

jest dróg w Gminie Skąpe, że u nas są tylko drogi powiatowe i stąd to upominanie. Dziękuję! 

 

Pani Marzena Kościukiewicz Naczelnik Wydziału DG – Jeżeli chodzi o zaoranie pasa 

drogowego, to sytuacja nie jest do końca taka prosta. Pani Alicja zauważyła, my zwracamy 

uwagę, piszemy pisma, ale żeby wystawić decyzję tzw. karną, owszem możemy, tylko 

wcześniej musielibyśmy przeprowadzić procedury wznowienia granic. Tak naprawdę na tą 

chwilę nie wiemy dokładnie, gdzie są te granice. Mamy do dyspozycji mapy ewidencyjne i na 

tych mapach bazujemy. Aby wystawić dokument, decyzję naliczającą kary za zajęcie bez 

zezwolenia pasa drogowego, musimy mieć pewność. Tutaj musielibyśmy przeprowadzić 

wznowienie granic, które są kosztowne.   

 

Radny Kazimierz Krajczyński – Chciałem się ustosunkować i poprzeć inicjatywę wniosek 

Pani Alicji, odnośnie tej dokumentacji. Dokumentacja, która opiewa na ok 20 mln złotych. 

Droga do Rokietnicy, tak samo z Węgrzynic do Toporowa. To jest taka sama droga. Chciałem 

na przyszłość zaapelować. Szanowni Państwo! Wiadomo, że będzie rozstrzygany przetarg na 
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cząstkowe łatanie dziur. Proponowałbym, aby w pierwszej kolejności, to się zaczęło od 

Buczy, Sieniawę do Łagowa. Dziękuję! 

 

Radny Krzysztof Warcholik – W nawiązaniu to interpelacji, które składałem w zeszłym roku, 

do Pani Naczelnik, że na tych wszystkich drogach asfaltowych, które będziemy kładli, 

abyśmy montowali takie oznaczenia fluorescencyjne. To, co mówiła Pani Radna, oznaczenia 

w okresie zimowym, w jakiś sposób się ścierają. Te oznakowania raz, że są trwalsze, a po 

drugie, poprawiają bezpieczeństwo pieszych. Mam prośbę, aby systematycznie, chociaż tych 

odcinków dróg mało budujemy, czy remontujemy, aby na tych, co poprawiamy oznakowanie 

poziome na naszych drogach, robimy to, co roku, aby systematycznie, cyklicznie na nowych 

drogach również takie oznakowania montować. Dziękuję! 

  

Starosta Zbigniew Szumski – Odnosząc się do tych tematów, co się pojawiły, nie 

szczegółowo, ale temat przyszłorocznych „Schetynówek” nie spędza nam snu z powiek. 

Najpierw musimy zrealizować tegoroczne, a to wymaga realizacji budżetu. Ten budżet nie 

jest prosty. Chciałem przypomnieć, że ta dokumentacja, która została zrobiona ładnych parę 

lat temu miała szansę na zrobienie bardzo dużej inwestycji razem z Gminą Krosno, ze 

Starostą, którym był Pan Jacek Hoffman, było błogosławieństwo czynników decyzyjnych i to 

szło w dobrym kierunku do chwili, kiedy Pan Hoffamn został odwołany z funkcji Starosty. 

Do dzisiaj się wymigują, głownie szpitalnictwem, tak to wygląda. Natomiast baza, to jedno. 

Jeśli to, będzie Rokitnica, czy Węgrzynice, czy Koźminek, Kręcko, czy znowu coś w 

Zbąszynku, trudno mi jest powiedzieć. Pracy w tym roku jest dużo. Zmiana w budżecie jest 

wprowadzana dziś na sesji. O 100% będzie zwiększona kwota na remonty cząstkowe, prawie 

300tys. będzie, żeby tych pieniędzy trochę było, bo jest kiepsko. Jest szansa, żeby wszystko 

po remontować, pozałatwiać w tym powiecie z biegiem czasu, ale na drogi nie ma siły. Musi 

być program ogólnonarodowy  na drogi, dziś jest trudno znaleźć środki na 50% wkładu 

własnego, tutaj kombinujemy, wykorzystując dobrą sytuację gmin, ale też, lada moment będą 

miały coraz mniej tych środków, bo muszą swoje tematy załatwiać. Lada moment pojawią się 

restrykcyjne tematy związane z ochroną środowiska. Nie wszędzie są sieci kanalizacyjne.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel podziękował Pani Naczelnik Wydziału DG za 

udział w sesji, przygotowanie sprawozdania i stwierdził, że informacja na temat bieżącego 

utrzymania dróg powiatowych w okresie zimowym, stanu dróg powiatowych, stanu 

bezpieczeństwa na drogach powiatu oraz plan realizacji zadań drogowych w 2017 roku (Druk 

Nr 283) została przez Radę Powiatu przyjęta i przeszedł do kolejnego punktu obrad.  

 

Ad.7 

Podjęcie uchwał: 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że jest 8 projektów uchwał. 7 

pierwszych było przedmiotem obrad Komisji Stałych, uzyskały pozytywne opinie i 

skierowane na dzisiejszą sesję, oprócz ostatniego projektu uchwały, który został 

wprowadzony dziś do porządku obrad na wniosek Zarządu.  

Opinie komisji do projektów uchwał stanowią załącznik nr 11 do protokołu.  

 

1/projekt uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków na te zadania z 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do realizacji w 2017r. 

(Druk Nr 279), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem, stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały oraz czy Pani Dyrektor PCPR-u chciałby coś dodać? 
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Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

  

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVI/152/2017 w sprawie określenia zadań i 

wysokości środków na te zadania z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych do realizacji w 2017r. (Druk Nr 279). Uchwała stanowi załącznik nr 

13.   

 

2/projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Domu Pomocy Społecznej w Toporowie (Druk 

Nr 280), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem, stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

  

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVI/153/2017 w sprawie nadania Statutu Domu 

Pomocy Społecznej w Toporowie (Druk Nr 280). Uchwała stanowi załącznik nr 15.   

 

3/projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych i 

specjalnych na terenie Powiatu Świebodzińskiego do nowego ustroju szkolnego (Druk Nr 

284), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem, stanowi załącznik nr 16 do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

  

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVI/154/2017 w sprawie dostosowania sieci 

publicznych szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych na terenie Powiatu 

Świebodzińskiego do nowego ustroju szkolnego (Druk Nr 284). Uchwała stanowi załącznik 

nr 17.   

 

4/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z 

kompleksu boisk sportowych „Moje Boisko – Orlik 2012” przy Powiatowym Zespole Szkół 

Technicznych i Zawodowych w Świebodzinie i Publicznej Szkole Podstawowej nr 7 im. 

Janusza Korczaka w Świebodzinie (Druk Nr 285), który radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem, stanowi załącznik nr 18 do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

 

Radny Mirosław Algierski – Panie Przewodniczący! W uzasadnieniu jest taki zapis: „W 

2017r. z uwagi na ograniczoną wysokość środków finansowych MSiT trenerzy środowiskowi 

PZSTiZ w Świebodzinie nie zostali zakwalifikowani przez Fundację Rozwoju Kultury 

Fizycznej do realizacji projektu „Lokalny Animator Sportu” i tym samym nie otrzymali 
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środków finansowych na realizację dodatkowych 69 godzin zajęć na ww. kompleksie 

sportowym.” Proszę o wyjaśnienie tej kwestii! 

 

Pan Artur Karkocki Naczelnik Wydziału ESO – Od momentu, kiedy ten Orlik został 

uruchomiony, to występowała możliwość, że powiatowi animatorzy uzyskiwali środki 

pieniężne na dodatkowe zajęcia poprzez Ministerstwo. Powiat uczestniczył w procedurze z 

animatorami. Środki ok. średnio 9 tys. złotych otrzymywaliśmy przez ostatnie 7 lat, od 

początku orlika. W tym roku po raz pierwszy zasady regulaminu wprowadziły, że fundacja, 

która prowadziła zbieranie wniosków i ocenianie, tym razem bez pośrednictwa powiatów, 

animatorzy składali wnioski. Podwyższono cenę jednostkową za godzinę, w skutek, czego 1/3 

powiatów została zepchnięta do grupy, która nie została zakwalifikowana. Mała część z tej 

grupy to część, której nieformalnie się udało. Reszta, to jest w grupie oczekujących. Po raz 

pierwszy jest taka sytuacja. W związku z tym nastąpiło dostosowanie czasu pracy orlika do 

porozumienia z animatorami. Tak to wygląda. To jest pierwszy raz w tym roku, zmiana 

stawki jednostkowej, 1/3 powiatów nie otrzymała dofinansowania do pracy animatorów. 

Gdybyśmy mieli możliwość wpływu na to poprzez aplikację elektroniczną. Nie ma 

możliwości, aby fundacja powiedziała, na której pozycji i o kryteriach szczegółowych, 

dlaczego? Tłumaczono się, odrzucono aplikacją elektroniczną i jakie były tam kryteria. 

Komunikat został wysłany do wszystkich osób, związanych z tą aplikacją.  

 

Radny Krzysztof Warcholik – Czy można rozważyć, nie mówię przy okazji podejmowania 

dziś uchwały. W okresie letnim, uważam, że obiekt, który jest czynny do 21.00, jest czynny 

za krótko. Jest jasno na dworze, a rano od 10:00 jest gorąco. Warto rozważyć przesunięcie 

godzin. Możemy wydłużyć od 10:00 do 22:00, to chociaż umożliwić naszym mieszkańcom 

przesunąć godzinę do 22:00. Uważam, że godzina 21:00 – zamykanie obiektu sportowego 

mija się z celem. Osoby po pracy w jakiś sposób chcą się uaktywnić sportowo. Przez lata byli 

przyzwyczajeni do 22:00. Oni nie zrozumieją, że środków zabrakło na animatorów. Proszę, 

aby rozważyć przesunięcie godziny do 22:00. Dziękuję! 

 

Radny Michał Motowidełko – W okresie letnim dopiero można wieczorem uprawiać sport na 

boiskach. Dlatego to przesunięcie byłoby najlepszym rozwiązaniem. Dziękuję. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (14za, 

0przeciw, 2wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVI/155/2017 w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych „Moje Boisko – 

Orlik 2012” przy Powiatowym Zespole Szkół Technicznych i Zawodowych w Świebodzinie i 

Publicznej Szkole Podstawowej nr 7 im. Janusza Korczaka w Świebodzinie (Druk Nr 285). 

Uchwała stanowi załącznik nr 19.   

 

5/projekt uchwały w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo-wychowawczej Domu Dziecka 

Nr 6 w Świebodzinie ul. Jeziorowa 10 (Druk Nr 290), który został w dniu dzisiejszym 

wprowadzony do porządku obrad, stanowi załącznik do protokołu nr 20. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 
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Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVI/156/2017 w sprawie likwidacji placówki 

opiekuńczo-wychowawczej Domu Dziecka Nr 6 w Świebodzinie ul. Jeziorowa 10.. Uchwała 

stanowi załącznik nr 21.    

 

6/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 287), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem, stanowi 

załącznik nr 22 do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVI/157/2017 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 287). Uchwała stanowi 

załącznik nr 23.   

 

7/projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Świebodzińskiego na lata 2017-2028 (Druk Nr 288), który radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem, stanowi załącznik nr 24 do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? Dodał, że sprawa została szczegółowo opisana w uzasadnieniu i była omawiana 

na komisjach. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVI/158/2017 w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2017-2028 (Druk Nr 288). Uchwała 

stanowi załącznik nr 25.   

 

8/projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Łagów wykonania zadania pn. „Remont 

skrzyżowania drogi powiatowej nr 1235F z drogą na os. Lecha w m. Łagów” (Druk Nr 291), 

który został w dniu dzisiejszym wprowadzony do porządku obrad, stanowi załącznik nr 26 

do protokołu; 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu w sprawie 

powierzenia Gminie Łagów wykonania zadania pn. „Remont skrzyżowania drogi powiatowej 

nr 1235F z drogą na os. Lecha w m. Łagów”. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVI/159/2017 w sprawie powierzenia Gminie 

Łagów wykonania zadania pn. „Remont skrzyżowania drogi powiatowej nr 1235F z drogą 

na os. Lecha w m. Łagów”. Uchwała stanowi załącznik nr 27.   
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Ad.8 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poprosił Wicestarostę o zabranie głosu w tym punkcie.  

 

Wicestarosta Mieczysław Czepukowicz – Odpowiadając na interpelacje Pana Kazimierza 

Krajczyńskiego o nielegalnym przystanku, który znajduje się w Sieniawie, zostanie to 

skierowane na komisję bezpieczeństwa, aby się określiła, mają wiedzę i są władni. W 

najbliższym czasie będą rozpatrywać. Dziury na osiedlu w kierunku kopalni zostaną 

zlikwidowane. Niedawno robione były uzupełnienia masą na gorąco. Nasza brygada to 

załatwi. Odpowiadając Panu Mirosławowi Algierskiemu na temat ochrony kasztanowców na 

terenie miasta Świebodzin, zostaną przeprowadzone w tym kierunku rozmowy z 

Naczelnikiem Wydziału BOŚ. Zakupimy taśmy, które zostaną zamontowane na pniach drzew 

w celu ochrony przed szkodnikami. Sulechowska – nasadzenie drzew. Przyszło pismo z 

odpowiedzią od Pani Konserwator. Mamy zasadzić 12 drzew. Są wytyczne, że lipy mają mieć 

średnice 10 cm. Średnica 10 cm świadczy o 3 letnich drzewach. Zarząd wystosuje pismo do 

odpowiednich służb w sprawie utworzenia punktu pomiaru zanieczyszczeń powietrza w 

Świebodzinie. Temat zostanie przekazany Panu Staroście i poddany pod obrady Zarządu. Pani 

Miara. Jakość przejść jest mało widoczna. Po zimie pasy zostały wszystkie zjechane. W 

niedługim czasie będziemy ogłaszać przetarg na malowanie pasów. Niektóre przejścia zostaną 

przesunięte. Była interpelacja Pana Motowidełko klasyczny przykład, niebezpieczne przejście 

na ul. Łąki zamkowe, ul. Zamkowa. To niebezpieczne przejście też zostanie przesunięte, bo 

jest blisko skrzyżowania i dzieci, żeby mogły bezpiecznie przejść. Co do gawronów, aby Pan 

Bekisz zakupił wiewiórki? Takie pismo na pewno wyślemy. Na łamach prasy Radny Kubacki 

walczył z Panem Bekiszem o gawrony w parku. Ja, jakiś czas też walczyłem. Była porażka, 

nie wiem, dlaczego tak jest. Trzeba by było zrobić ukłon, zrobić inwentaryzację drzewostanu, 

przyciąć i obniżać co pewien czas i wtedy może one same się wyniosą. Takie zapytanie na 

pewno wyślemy do Burmistrza. Pani Elżbieta Dziuba odnośnie miejscowości Glińsk. Droga 

dojazdowa jest, też ktoś zgłaszał. Mamy to na uwadze, będziemy starali się to zalepić – duże 

dziury.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – Potwierdzam z mocnym naciskiem, że decyzja na Sulechowską 

o wycince jest uwarunkowana na sadzeniami. Jest tam 16 lip do wycięcia, 12 ma być 

zasadzonych. Generalnie nic tam się nie dzieje, trochę szumu było. Teraz wszyscy zajmują się 

drzewami, a my ważne sprawy załatwiamy w międzyczasie. Dworzec PKS ma być rozebrany, 

a nie PKP. PKP ma być remontowany, zapowiedź ma być na przestrzeni 3 lat i to budzi mój 

niepokój. Uważam, że jest to mądry pomysł, żeby ten punkt badania zanieczyszczenia 

powietrza z racji ukształtowania samego Świebodzina i takiej potrzeby zgłaszanej, warto 

powalczyć nad tym i wystąpić z oficjalnym zapytaniem. Nowy szef WIOŚ-u jest pełen 

werwy, może akurat. Na pewno Świebodzin będzie lepszy niż Sulęcin. Dojazd do Glińska, 

będzie poprawiany. Doraźnie będziemy remontować, ale musicie sobie zdawać Państwo 

sprawę, że w przypadku tych remontów cząstkowych i remontów oznakowania poziomego, to 

muszą być określone warunki atmosferyczne. To się robi później. Mieliśmy naciski, dlaczego 

tak późno malujemy nasze oznakowanie poziome, bo przeprowadzane przed remonty 

cząstkowe. Trudno pomalować, a później to remontować. Tam, gdzie są przejścia poniszczone 

po zimie, to własną ekipą naprawimy.  

 

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad.9 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są uwagi do protokołu obrad z sesji Rady 

Powiatu w dniu 28.02.2017r. 
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Uwag do protokołów nie wniesiono, wobec tego Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół 

Nr XXV/2017 z XXV zwyczajnej sesji Rady Powiatu z dnia 28.02.2017r. został przyjęty. 

 

Ad.10 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos 

w punkcie oświadczenia radnych? 

 

Chętnych do zabrania głosu nie było, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel 

przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad.11 

Następnie Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy w sprawach różnych są chętni do 

zabrania głosu. 

 

Radny Mirosław Algierski – Panie Przewodniczący! Pan Starosta wspomniał o remoncie ul. 

Sulechowskiej. Dzięki życzliwości Pani Naczelnik, trzy tygodnie temu spotkaliśmy się z 

przedstawicielami mieszkańców ul. Sulechowskiej części tej dolnej. Mieszkańcy byli pełni 

obaw, co będzie dalej. Wczoraj rozmawiali ze mną. Dziękują za to, że firma i pracownicy są 

rozsądni, normalni, komunikatywni, jeśli coś chcą, to uzgadniają. Jeśli proszą Ci mieszkańcy, 

to oni im pomagają. To jest trafny wybór, mieszkańcy za to dziękują, że tak to jest zrobione. 

Mówią, że Inspektor Nadzoru jest wybrany od nas. On zna mieszkańców i ludzi, zna 

wszystko i to dobrze rozwiązuje te kwestie, które mogłyby być newralgiczne albo kłótliwe, 

można załatwić inaczej. Ja mam prośbę, zróbmy coś! 15 maja mamy przetargi na dwie duże 

nieruchomości. Piszmy, informujmy, wskazujmy, niech się znajdzie jakiś klient na jedną, 

chociaż nieruchomość. To jest potrzebne dla naszego budżetu. Musimy mieć kasę, bo bez 

tego sytuacja będzie zła. Będzie to stało, będzie to niszczało, będziemy tracili, a nie zyskiwali. 

Gorąca prośba do wszystkich. Czy to możliwe, aby robić wykaz atrakcyjnych nieruchomości 

wokół naszego miasta Świebodzin. Dziękuję! 

 

Radna Urszula Miara – Chciałam Państwu przekazać informację odnośnie szpitala-lądowiska 

pod helikoptery, pod względem budowlanym, ta inwestycja została odebrana. Trwają teraz 

zabiegi o wpisanie do Krajowego Rejestru Lądowisk. Następny temat - jest wygaszana praca 

mammografu, ponieważ nastąpiło nasycenie usług tego rodzaju na naszym rynku, a ogromne 

potrzeby zrodziły się w zakresie diagnostyki pracy serca, zawałów itd. i zostanie oddany 

mammograf, a w zamian zostanie wzmocniona ta faza pracy szpitala. Dużo się pisze na temat 

słynnego oddziału pediatrycznego. Pani Prezes wychodząc naprzeciw potrzebom i tym 

tematom mówi, że wynajęliby jakiś obiekt, nawet jakiś oddział, a nawet jakby postawili nowy 

obiekt, to przez najbliższe 10 lat nie wywołają kontraktu na Świebodzin w zakresie obsługi 

pediatrycznej dlatego, że w Zielonej Górze jest budowane centrum pediatryczne, a w 

Międzyrzeczu jest szerokopasmowa obsługa w tym zakresie. Ponieważ statystyka 

podpowiada i mapa potrzeb, że na przestrzeni najbliższych 10 lat z pośród osób żyjących, co 

4 osoba zostanie dotknięta chorobą onkologiczną. Zostanie otwarty taki gabinet z szeroko 

pojętą obsługą pacjentów i ich rodzin. Dziękuję. 

 

Więcej chętnych do zabrania głosu w tym punkcie nie było, wobec tego Przewodniczący 

Rady Powiatu Alojzy Jokiel zgłosił kilka spraw: 

- odczytał pismo z Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego w Gorzowie Wlkp. z dn. 14.03.2017r. 

do Rady Powiatu w sprawie skargi złożonej przez Pana Z. R.. Pismo stanowi załącznik nr 

28. 

- poinformował, że Polski Związek Wędkarski Okręg w Zielonej Górze skierował skargę do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie Wlkp. na uchwałę Rady Powiatu 
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Świebodzińskiego z dn. 25.01.2017r. Nr XXIII/138/2017, w sprawie wyrażenia zgody na 

rozwiązanie stosunku pracy. Pismo stanowi załącznik nr 29. Skarga wraz z odpowiedzią na 

skargę zostanie przesłana do WSA w Gorzowie Wlkp.  

- odczytał pismo z dn. 22.03.2017r. od Pana S. G., adresowane do Rady Powiatu 

Świebodzińskiego w sprawie wydania decyzji dla firmy IKEA w Chlastawie – skarga na 

działalność Starosty Powiatu Świebodzińskiego. Pismo stanowi załącznik nr 30. Ponieważ 

skarga nie zawiera danych  o rodzaju i charakterze inwestycji realizowanej przez zakład 

IKEA w Chlastawie oraz jakiej decyzji dotyczy, Skarżący zostanie wezwany do 

uzupełnienia wniosku.   

-poinformował, że Lubuski Urząd Wojewódzki w Gorzowie Wlkp. pismem z dn. 16.03.2017r. 

przesłał do Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze, jako organowi 

właściwemu, uchwały Rady Powiatu z dnia 28.02.2017r.  dot. udzielenia dotacji i pomocy 

finansowej gminom. Pismo stanowi załącznik nr 31. 

 

Radca Prawny Bożena Długosz poinformowała, że zakończyła się sprawa w WSA, dot. skargi 

Wojewody Lubuskiego na uchwałę  Nr XX/112/2016 Rady Powiatu z dnia 29 września 

2016r. w sprawie uchwalenia Programu współpracy Powiatu Świebodzińskiego z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami w 2017 roku. Zostało wszczęte 

postępowanie nadzorcze, uciekły im terminy i sprawa musiała zostać skierowana do sądu. 

Podjęliśmy nową uchwałę, a uchwała poprzednia została przez Radę uchylona. Wyrok jest 

taki. Sąd Administracyjny stwierdził zasadność złożenia skargi przez Wojewodę. Uchwałę, 

którą Rada uchyliła – jej nie ma. Jest nowa obowiązująca uchwała, więc nic nie robimy.  

 

Radny Michał Motowidełko poinformował, że jest oficjalnym kandydatem na funkcję Prezesa 

Zarządu Okręgów PZW w Zielonej Górze. Wybory odbędą się 20.06.2017r.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel przypomniał, że należy składać oświadczenia 

majątkowe za rok 2016 w terminie do 30 kwietnia 2017r. Dodał, że następna sesja Rady 

Powiatu planowana jest na dzień 25.04.2017r. Na koniec Przewodniczący Rady złożył 

wszystkim życzenia z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych. 

 

Ad.12 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 13.30 zamknął XXVI 

zwyczajną sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego V kadencji.  

 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokołowała: Anna Kowalik 

Przewodniczący Rady 

 (-) Alojzy Jokiel 
 

                                           

 


